
 

 

TURNHOUTSE SPORTRAAD 
 

Verslag Raad van Bestuur – 3 juni 2021 

 

Aanwezig: Leo De Houwer, , Wilfried Sylverans, Herman Van Deun, Laure Aerts, Michel Van de Wiel, Ludo Van de 
Veken, Kathleen Hermans, Jan Van Otten 
 
Verontschuldigd: Christoph Keulemans, Erik Smeets, Geert Van Autenboer, Paul Embrechts Fred Broeckx, Rob 
Lenaerts, 
 

Agendapunten 

 

1. Goedkeuring verslag TSR 18 3 2021 
 

Er werd afgesproken dat de werkgroep ‘UiTPAS en lidgelden een terugkoppeling zou geven tijdens deze TSR 

vergadering. Dit is opgenomen onder punt 3 – toelichting UiTPAS en lidgelden.  

 

Het verslag word goedgekeurd. 

 

 

2. Vraag tot advies 
 

a. Aanpassingen subsidiereglement relancefonds vrijetijdssector 

 

De powerpoint presentatie die ook aan het schepencollege is getoond, wordt toegelicht aan de TSR leden. 

De belangrijkste aanpassingen worden hieronder opgesomd: 

1. Vaste verhoging van de werkingssubsidies  

a. + 50% in 2021 en in 2022 (ipv + 25%) 

2. Compensatie terugbetalen/verlagen lidgeld  

a. Eenmalig, voor werkjaar 2020-2021 

b. Max 50% van het teruggestorte lidgeld en maximaal 500 euro/vereniging 

3. Compenseren doorlopende infrastructuurkosten 

a. In te dienen tegen eind september 2021 (voor de periode september 2020-augustus 2021) 
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b. Max 10.000 euro/vereniging (ipv 2.500 euro/vereniging) 

c. Extra:  

i. kosten voor gas, water en elektriciteit komen ook in aanmerking 

ii. Verduidelijking/vereenvoudiging: “taksen en verzekeringen verbonden aan de exploitatie 

van de infrastructuur” 

4. Nieuwe of aangepaste publieksinitiatieven 

a. Loopt tot en met december 2022 

b. Ongewijzigd (enkel verduidelijking bij de definiëring van netto-organisatiekost) 

 

De TSR geeft positief advies mbt de aanpassingen in het relancefonds.  

 

b. Advies werkings- en financieel verslag Sportregio Noorderkempen 2020 

 

Het werkings- en financieel verslag van de Sportregio Noorderkempen voor het jaar 2020 werd samen met de 

uitnodiging verstuurd aan alle TSR leden. Het financieel verslag werd door 2 externe personen nagekeken en 

goedgekeurd. De belangrijkste zaken uit het werkingsverslag zijn: 

- Het sportradentreffen is niet doorgegaan (owv corona) 

- Heel wat organisaties van de Noordloper hebben niet plaatsgevonden (owv corona) 

- De toegekende subsidies van Sport Vlaanderen (G sport @school, bovenlokaal G-sport project, 

masterplan – elk 4.500 euro) worden doorgeschoven naar 2021 

- Traject bovenlokale sportclubondersteuning alsook het masterplan werden voorbereid in 2020, maar zullen 

pas verder uitrollen in 2021 

 

Lenig & Gezwind vraagt om informatie te ontvangen over de opstartende groepsaankoop mbt turn- en 

sporttoestellen.  

 

De TSR geeft positief advies op het werkings- en jaarverslag Sportregio Noorderkempen ILV.  

 

 

3. Toelichting 
 

a. Aanpassing verdeling werkingssubsidies 2020-2021 sportverenigingen  

 

Er is beslist om de sportverenigingen geen werkingssubsidies te laten aanvragen voor 2020-2021. Eenzelfde 
regeling werd ook gevraagd voor de jeugd- en cultuurverenigingen. Dit werd reeds goedgekeurd tijdens de 
gemeenteraad van 31/5/2021. 
 

De gemeenteraad gaat akkoord om de sportverenigingen geen werkingssubsidies te laten aanvragen voor het 
sportseizoen 2020-2021, maar voor de verdeling van de werkingssubsidies uit te gaan van de verdeling voor het 
sportseizoen 2019-2020 mits het toepassen van volgende punten:  
 

• Sportverenigingen die voor of tijdens de aanvraagperiode van de subsidie ophielden te bestaan zullen 
geschrapt worden uit de lijst met uitbetaalde subsidies van 2019-2020. De vrijgekomen middelen worden à rato 
verdeeld over alle subsidieaanvragen;  

• Nieuwe sportverenigingen of erkende verenigingen die vorig jaar geen subsidie hebben aangevraagd, zijn wel 
in de mogelijkheid om dit nu te doen. Hun bekomen subsidie wordt à rato verminderd over alle 
subsidieaanvragen;  

• Enkel voor deel V 'opleidingen' - waarbij de effectieve deelnamekosten per opleiding worden terugbetaald 
aan de sportvereniging -worden de subsidiebedragen van 2019-2020 voor iedere sportvereniging 
geschrapt en dus in mindering gebracht op hun totale subsidiebedrag. Verenigingen kunnen wél een 
aanvraag voor gevolgde opleidingen in 2020-2021 indienen en deze deelnamekosten zullen gesubsidieerd 
worden. Ook hier zal het resterende subsidiebedrag vermeerderd/verminderd worden à rato van alle 
subsidieaanvragen. 

 
De werkingssubsidies voor sportverenigingen van seizoen 2019-2020 zullen aangepast worden conform 
bovengenoemde punten en uitbetaald worden nadat de sportverenigingen hun algemene gegevens (voor het 
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bijhouden van statistieken en indicatoren) ingediend hebben (deadline hiervoor is 10 september - cfr artikel  3 
'aanvraag').  
 
Concreet hebben jullie zonet gehoord dat er in het relancefonds beslist is om 50% van de werkingssubsidies extra 
uit te betalen. Concreet voor de sportverenigingen gaat dit als volgt: 

- Na goedkeuring GR 28/6/2021 → 50% verhoging wordt uitbetaald obv werkingssubsidies 2019-2020 
- Najaar 2021 → Tegen 10/9 dienen de sportclubs hun algemene data + opleidingen in, waarna de 

werkingssubsidies 2020-2021 berekend en uitbetaald worden (timing uitbetaling okt/nov 2021) 
- In 2022 → Nog een extra keer 50% verhoging wordt uitbetaald  

  
Vanuit de TSR zijn er geen opmerkingen. 
 

 

b. UiTPAS en lidgelden – start vanaf seizoen 2021-2022 

 

Zoals vorige TSR vergadering afgesproken zouden we met een werkgroepje dit punt verder bekijken. Dit overleg 
heeft effectief plaatsgevonden op 31/3/2021. Het verslag werd reeds bezorgd aan de TSR leden (in de infomail van 
21/5), maar hieronder de samenvatting van de werkgroep: 
 

- Er wordt vanuit de werkgroep inhoudelijke ondersteuning vanuit de stad Turnhout gevraagd (ifv integratie, 
wegwerken barrières, link leggen met de ouders en/of de doelgroep)  

- Is het mogelijk om met een financieel plafond te werken (bovenop de 5% regel)? 
- Het aanvoelen is dat het te snel is om in te stappen voor seizoen 2021-2022, liever nog een sportseizoen 

wachten zodat er antwoorden zijn op de 2 bovenstaande vragen.  
 
Dit is het advies van de werkgroep en dit advies zou vandaag besproken worden, maar het stadbestuur heeft er 
voor gekozen om al van start te gaan met De UiTPAS en lidgelden vanaf volgend sportseizoen. Ook Oud-Turnhout 
stapt onmiddellijk mee in, andere gemeenten sluiten volgend jaar mee aan. 
 
Omdat de werkgroep toch enkele bedenkingen formuleerde heb ikzelf volgend advies gegeven bij het 
gemeenteraadsbesluit (ook in bijlage): 
 
 Zowel de Sportdienst als de TSR zijn vragende partij voor een eenduidig systeem qua lidgelden binnen alle 
deelnemende UiTPAS gemeenten. Dit systeem maakt dit mogelijk. Vanuit de Sportdienst pleiten we ervoor dat er 
direct meerdere gemeenten instappen ten voordele van onze Turnhoutse sporters die ook actief zijn in 
sportverenigingen in onze buurgemeenten. We steunen het principe van de solidaire bijdrage, maar in tijden van 
corona is het niet evident om op dit moment minder inkomsten voor de sportclubs door te voeren. We vragen dan 
ook om binnen het relancefonds middelen te voorzien zodat de clubs de komende 2 sportseizoenen geen solidaire 
bijdrage hoeven te betalen wanneer ze mee instappen in als UiTPAS partner. De Sportdienst zelf zal binnen de 
huidige subsidiekanalen bekijken hoe er richting het sportseizoen 2023-2024, wanneer de solidaire bijdrage effectief 
in voegen zou gaan, er een extra financiële tegemoetkoming kan komen. 
 
 Er heeft een extra werkgroepvergadering plaatsgevonden met de Turnhoutse Sportraad (TSR) om dit item te 
bespreken. Principieel waren de deelnemers akkoord om dit systeem te gaan toepassen, maar er waren enkele 
bedenkingen: 
 

• Er wordt gevreesd voor een aanzuigeffect wanneer het lidgeld verlaagt wordt van 50% naar 20% voor de 
deelnemers 

• Er wordt in vraag gesteld of dit het goede moment is (financieel owv corona, maar ook omdat de clubs 
inhoudelijk niet klaar zijn om een eventuele toevloed aan nieuwe leden op te vangen) 

 
Alsook waren er enkele concrete vragen: 
 

• Kan de solidaire bijdrage voor de sportclubs beperkt worden? Zowel in percentage als in absolute getallen? 

• Kan de stad Turnhout de clubs – naast het financiële – ook inhoudelijk ondersteunen? 
 
Concreet geeft de Sportdienst positief advies mits volgende 2 voorwaarden: 
 
1. Er wordt geen solidaire bijdrage van de sportclubs gevraagd wordt de komende 2 seizoen en dit wordt bijgepast 
via het relancefonds; 
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2. De stad onderzoekt intern op welke manier de clubs inhoudelijk kunnen ondersteund worden om een betere 
integratie van leden te bekomen. 
 
Concreet zullen we vanaf volgend sportseizoen wél starten waarbij leden met een UiTPAS aan kansentarief slechts 
20% van het lidgeld dienen te betalen. We erkennen de bedenking dat er mogelijks een ‘aanzuigeffect’ komt, maar 
we verwachten dit nog niet komend seizoen. We engageren ons om met de sportclubs in dialoog te gaan om 
gedurende volgend seizoen mee oplossingen te zoeken zodat deze oplossingen effectief ‘in voegen zijn’ tegen de 
start van het sportseizoen 2022-2023. De vraag om een plafond te creëren wordt ook onderzocht, maar aangezien 
de komende 2 sportseizoen alle minderinkomsten gedekt worden vanuit het relancefonds, is dit nog niet direct aan 
de orde en hebben we hier tijd om dit verder te onderzoeken. We hopen dan ook ten zeerste dat er veel sportclubs 
– en zeker ook de grote sportclubs – mee vanaf het begin willen instappen. 
 
Communicatie hierover dient opgestart te worden. Het volgende wordt vooropgesteld: 

- Informatiemail aan de sportverenigingen: begin volgende week 
- Online informatiesessies: komende maand (woensdag 16/6 en donderdag 17/6 – bevestiging volgt nog) 
- Informatiemail aan de sportverenigingen na GR 28/6 om te melden dat de tegemoetkomingen vanuit het 

relancefonds goedgekeurd zijn 
 
Tijdens de online infosessies kunnen vragen gesteld worden over de praktische integratie. Bijvoorbeeld ‘wat met 
leden die al lidgeld betaald hebben’ of ‘wat als we niet instappen’, … . 
 
Opmerkingen? 
 

- Vraag: Er wordt gevraagd hoe ver men al staat met de inhoudelijke ondersteuning voor de sportclubs.  
o Antwoord: Er is beslist om dit op te nemen, maar dit is tot op heden nog niet gebeurd.  

 
- Vraag: Kan het lidmaatschap van een persoon (houder van een UiTPAS aan kansentarief) in Turnhout bij 

een sportclub gelimiteerd worden? 
o Antwoord: de Sportdienst informeert hiernaar 

 
De TSR geeft positief advies op de invoering van de UiTPAS en lidgelden.  
 
 

4. Terugkoppeling werkgroepen en afvaardigingen 
 

a. Werkgroep erkenningen en subsidies 

 

De werkgroep stelt het volgende voor: 

- Vraag tot erkenning van dansvereniging ‘Like to Move’ (start als nieuwe dansvereniging met de focus op 

danskampen na het faillissement van kriskin dansers) 

o Like to move kan niet erkend worden, er zijn geen 3 verschillende bestuursfuncties. Indien dit in 

orde gebarcht wordt – kan de erkenning – type 2 – verleend worden. We gaan niet in op hun 

vraag voor subsidie startende vereniging. 

- Aanvraag ADSM van SC de Tempeliers voor een outdoor schermpiste 

o Principieel in orde om deze investering te weerhouden binnen ADSM. Uitbetalign is pas voorzien 

voor januari 2022.   

- Uitbetaling subsidie TTV voor de aanleg van de 4 padelvelden: 25.000 euro 

o Subsidie kan uitbetaald worden (uit te betalen in 1 keer – cfr de annex die is toegeveogd aan het 

subsidiereglement).  

- Daarnaast zal de werkgroep het reglement ADSM herbekijken specifiek voor het punt ‘hardware en 

software’ (timing: einde zomervakantie, begin september) 

 

De TSR geeft positief advies voor bovengenoemde zaken.  
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5. Voorbereiding Algemene Vergadering 
 

Concept was reeds bepaald (3 thema’s, de afgevaardigde van de club kiest op voorhand welk thema hij/zij wil 

volgen, nadien is er een receptie) 

 

Datum: dinsdag 24 augustus 2021 

Locatie: Europeion (nood aan 3 zalen → aula, korporaal en 3e zaal) 

- De Sportdienst reserveert deze zaken 

Startuur: 19.00u 

 

Agenda: 

- Goedkeuring jaar- en financieel verslag 2020 (plenair) 

- Kwijting van de bestuurders (plenair) 

- Woord van de schepen van Sport (plenair) 

o Inclusief een stand van zaken mbt het nieuwe sporthalcomplex 

- 3 themagroepen 

o G-sport in jouw sportclub? (uitwerking = Paul) 

o Senioren in beweging (uitwerking = Herman) 

o Het nieuwe sportcomplex in Turnhout (wordt geschrapt als themagroep. De stand van zaken zal 

toegelicht worden door de schepen) 

o Herstelfonds vrije tijdssector – aanpassingen en aanvraagprocedure (uitwerking = Laure, 

begeleiding door Christoph (nog na te vragen)) 

o Extra thema? → na te vragen bij Erik 

- Afsluitende receptie  

 

Themagroepen:  

- Duurtijd van het thema: 30 à 45 minuten 

- Voorzieningen? Iedere ‘trekker’ van een themagroep laat aan de Sportdienst weten welke voorzieningen er 

nodig zijn.  

o Scherm en beamer? 

o Flip-over? 

o Micro? 

o Andere: … 

 

TSR leden: 

- Christophe, Herman en Paul begeleiden de 3 themagroepen, eventueel Erik ook indien er een 4e thema is 

- Inzet andere TSR leden  

o Vooraf: ‘secretariaat’ (aftekenlijsten, verwelkoming) 

o Vooraf: klaarzetten van de cafetaria 

o Tijdens de themagroepen: klaarzetten de cafetaria klaar voor de afsluitende receptie 

o Achteraf: ‘opkuis’ 

 

Afspraak: 

- Thema nieuw sportcomplex wordt mee opgenomen in het algemene (plenaire) gedeelte 

- Deelnemers moeten op voorhand inschrijven  

- Wilfried/Leo bevragen voor het werkings- en financieel verslag 2020 

 

 

Vraag om de werkgroep opnieuw samen te brengen om concrete afspraken te maken: Ludo, Paul, Herman, 

Christoph, Erik en Laure. 

 

6. Schepenkwartier 
 

a. Terugkoppeling infrastructuurdossiers 
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Nieuw sportcomplex: 

- Er zijn 4 ontwerpbureaus geselecteerd (uit de 19 kandidaten) die een schetsontwerp mogen maken. Dit 

schetsontwerp moet ingediend worden tegen eind juni. Tijdens de zomermaanden zal de jury deze 

schetsontwerpen inhoudelijk beoordelen alsook zal het bijgevoegde financieel plan extern beoordeeld 

worden. In september zal er dan 1 bureau gekozen worden waarmee we in zee zullen gaan voor het 

ontwerp en de bouw van het sportcomplex.  

 

Waterheide: 

- In de samenwerkingsovereenkomst met WSS en technico voetbal was er opgenomen dat technico voetbal 

na het seizoen 2020-2021 zou stoppen met het beheer van de site. Dit zal ook effectief gebeuren en WSS 

zal het beheer overnemen tot wanneer het gebouw afgebroken zal worden, hiervoor is er een extra 

samenwerkingsovereenkomst gemaakt tussen de stad en WSS. De duur van deze overeenkomst is 

maximaal 4 jaar. 

- De overeenkomst wordt afgesloten in afwachting van een uitspraak van de Raad van State met betrekking 

tot het RUP Wateheide waarna een verdere planning en eventuele bijkomende afspraken kunnen worden 

gemaakt, en in overgang naar een definitieve inrichting van de site en de gemaakte eigendoms- en 

gebruiksafspraken in de samenwerkingsovereenkomst.  

 

FRAC: 

- Er is een nieuwe marktbevraging geweest naar geïnteresseerde sportverenigingen om een nieuwbouw te 

realiseren op de FRAC. De indienperiode liep tot en met maandag 31 mei. Er zijn geen dossiers ingediend, 

enkel TTK heeft zijn interesse kenbaar gemaakt (zonder dossier) om met een tweede partij of met de stad 

Turnhout een nieuwbouw te realiseren.  

 

Schaatsbaan: 

- De clubs zelf zijn nog steeds aan het uitzoeken op welke manier de schaatsbaan gerealiseerd kan worden. 

Vanuit Sport Vlaanderen hebben alle dossiers uitstel gekregen owv de corona crisis. Dus er kan 

onderzocht worden om deze subsidie alsnog te bekomen.  

 

Mellevijver: 

- In de overeenkomsten met de gebruiksgerechtigde verenigingen is er ruimte voorzien om ‘nachtduiken’ toe 

te laten. Deze vraag was er al langer bij de verenigingen zelf. Concreet mogen de gebruiksgerechtigde 

verenigingen dus ook na zonsondergang gaan duiken, maximaal tot 23 uur.  

 

Sportregio Noorderkempen: 

- Vorige vergadering werd er gezegd dat er gestart kan worden met de opmaak van het regionaal 

masterplan voor bovenlokale sportinfrastructuur. Momenteel moet iedere gemeente zowel het bestek als 

de extra samenwerkingsovereenkomst laten goedkeuren door de gemeenteraad. Voor Turnhout – net als 

voor enkele andere gemeenten – is dit reeds in orde. 

- Weliswaar zijn er enkele gemeenten die ifv de toekomstige regiovorming de opmaak van dit plan in vraag 

stellen. Dit creëert onduidelijk omdat sommige schepencolleges de goedkeuring momenteel tegenhouden. 

Wordt dus nog vervolgd.  

 

Personeel Sportdienst  

- Op 17 mei is Karen Verrydt gestart als nieuwe consulent sportinfrastructuur. Zij is vanaf heden de 

contactpersoon voor de sportclubs die gebruik maken van stedelijke sportinfrastructuren. Zij staat in voor 

het beheer (onderhoud + investering), maar zal ook enkele infrastructuurprojecten opvolgen (bv. 

Waterheide). Ook voor de niet-stedelijke sportinfrastructuren (Mellevijver, zwembad, schoolsporthallen) is 

zij de contactpersoon. 

- Op donderdag 17 juni is het mondelinge examen voor een halftijdse consulent sportieve evenementen 

gepland. Dus hier zal iemand nieuw in dienst komen. 
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7. Clubcontacten, lopende dossiers, vragen en klachten 
 

Geen meldingen 

 

8. Varia, meldingen en rondvraag 
 

Ludo: 

- Er is een bespreking gepland vanuit TUAC met de Sportdienst rond een nieuw idee; ‘urban atletics’. 

Hopelijk kan dit uitgroeien tot een mooi initiatief.   

- Is er de mogelijkheid dat de TSR wordt uitgenodigd voor de start van de Baloise Belgium Tour? Owv 

corona worden er geen toeschouwers toegelaten in de startzone.  

o Voor iedereen: zeker op zondag 13 juli op tv kijken naar de start van de BBT. 

Kathleen: 

- Op de technico site staat er in de speeltuin een picknickbank. Op dit terrein staat er slechts nog 1 vuilbak 

(niet aan de picknickbank, niet aan de sporthal, enkel achteraan het terrein). Bijkomend is de vuilbak 

verwijderd, maar zitten de ‘pinnen’ hier nog in de grond.  

o Kan er meer dan 1 vuilbak voorzien worden op deze site en kunnen de pinnen verwijderd worden.  

- Melding van Kathleen dat de sporthal binnenkort 2 maanden gesloten is en dat er dan werken kunnen 

plaatsvinden, niet tijdens het seizoen (deze informatie is voor de Sportdienst aangezien er contact is met 

de ontwikkelaar die naast de sporthal zal gaan bouwen).  

 

 

Einde vergadering:  21.00 uur 

Verslag: Laure Aerts 

Volgende TSR vergadering: donderdag 19 september 2021, 19.30 uur 


